
PROTOKÓŁ Nr 4/07 
posiedzenia 

 Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny  
Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego,  
które odbyło się w dniu 7 marca 2007 r.  

 

Obrady rozpoczęły się o godz. 13 .00 i trwały do godz. 15.30. 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji i osoby zaproszone zgodnie 
z listami obecności stanowiącymi załączniki nr 1 i 2 do protokołu.  

Posiedzeniu przewodniczył przewodniczący Komisji Marek Bogusławski. 

Przewodniczący obrad zwrócił się z pytaniem do radnych, czy zgłaszają uwagi 
i wnioski do porządku obrad przekazanego przy zaproszeniu na posiedzenie. 

Zaproponował, aby Komisja uwzględniła wniosek Wicemarszałka Zdzisława 
Wrzałki o rozszerzenie porządku obrad o punkt dotyczący dyskusji nad 
utworzeniem komisji polityki społecznej.  

Radny Sławomir Marczewski zapytał o stanowisko Zarządu Województwa w 
tej sprawie. 

Przewodniczący obrad wyjaśnił, Ŝe Komisja, po podjęciu decyzji o powołaniu 
Komisji polityki społecznej,  moŜe postulować do Zarządu o stanowisko w tej 
sprawie. 

Radni zaaprobowali wniosek, do pozostałej części porządku obrad uwag nie 
zgłosili i jednomyślnie przyjęli do realizacji porządek obrad w następującym 
brzmieniu:  

1. Dyskusja nad propozycją utworzenia komisji polityki społecznej Sejmiku. 

2. Zaopiniowanie projektu budŜetu Województwa Świętokrzyskiego na 
2007 rok. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały Sejmiku w sprawie określenia zadań 
samorządu województwa, które mogą być dofinansowane w 2007 r. ze 
środków PFRON. 

4. Zaopiniowanie Sprawozdania Zarządu Województwa z realizacji działań 
podjętych w ramach Wojewódzkiego Programu Przeciwdziałania 
Narkomanii w 2006 r.  

5. Rozpatrzenie informacji o przebiegu i wynikach negocjacji na 
świadczenia zdrowotne, przeprowadzanych z Świętokrzyskim Oddziałem 
Wojewódzkim Narodowego Funduszu Zdrowia przez wojewódzkie 
samorządowe zakłady opieki zdrowotnej na 2007 r.  

6. Przyjęcie sprawozdania z realizacji programów zdrowotnych na terenie 
Województwa Świętokrzyskiego za IV kwartał 2006r. 
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7. Rozpatrzenie Sprawozdania z realizacji zadania przejętego od 
administracji rządowej związanego z prowadzeniem staŜu 
podyplomowego lekarzy medycyny, dentystów oraz pielęgniarek i 
połoŜnych za 2006 r. 

8. Przyjęcie planu pracy Komisji na I półrocze 2007 r. 

9. Sprawy róŜne 

Radni otrzymali materiały do pkt 2, 3 i 4 wraz z materiałami na V sesję 
Sejmiku, natomiast materiały do pkt. 5-7 przy zaproszeniu na posiedzenie 
Komisji. 

  

P r z e b i e g  p o s i e d z e n i a :  

Ad 1. 

Radna Marzena Okła-Drewnowicz przedstawiła argumenty za utworzeniem 
komisji polityki społecznej Sejmiku oraz propozycję planu pracy komisji z 
zakresu polityki społecznej, stanowiące zał. nr 3 do protokołu. 

Wicemarszałek Zdzisław Wrzałka oświadczył, Ŝe Klub PO nie ma ambicji 
przewodniczenia proponowanej komisji, lecz widzi potrzebę jej 
funkcjonowania, szczególnie, Ŝe w większości województw komisje polityki 
społecznej juŜ są.  

Radny Andrzej Bętkowski stwierdził, Ŝe do powołania komisji potrzebna jest 
zmiana statutu.   

Członek Zarządu Województwa Radny Marek Gos zaproponował na sesji w 
dniu 19 bm. zebrać 9 radnych chętnych do pracy w przedmiotowej komisji, 
wówczas moŜna rozpocząć procedurę zmiany statutu i ustanowienia nim nowej 
komisji.   

 Radny Andrzej Bętkowski zawnioskował zamknięcie dyskusji, konkludując 
Ŝe od Komisji Zdrowia moŜe wyjść impuls, natomiast podstawą będzie grupa 
osób chętnych do pracy w nowej komisji.  

Przewodniczący obrad podsumował dyskusję i zaproponował Komisji  
przychylenie się do zgłoszonej inicjatywy i zaaprobowanie propozycji planu 
pracy nowej komisji. JednakŜe działania zmierzające do powołania komisji 
poprzedzone winny być zebraniem od radnych deklaracji przynaleŜności 
do nowotworzonej komisji. Ustanowienie nowej komisji stałej oraz akt wyboru 
jej członków wymaga zmiany § 20 Statutu Województwa Świętokrzyskiego, w 
którym określa się nazwę komisji oraz dokonuje się podziału zakresu spraw 
pomiędzy poszczególne komisje problemowe.  
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Komisja, stosunkiem głosów 5 „za” i 4 „wstrzymujących się” zaaprobowała 
ww. propozycję i swoje stanowisko wyraziła w opinii nr 8/07 stanowiącej zał. 
nr 4 do protokołu.  
Ad 2. 
Skarbnik Województwa Zdzisław Wojciechowski dokonał wprowadzenia do  
projektu budŜetu Województwa Świętokrzyskiego na 2007 rok, stanowiącego 
załącznik do protokołu V sesji Sejmiku.  

W  d y s k u s j i :  

Radny Józef Grabowski stwierdził nierównowagę w rozdysponowaniu 
środków unijnych między inwestycje wojewódzkie i powiaty.  

Przewodniczący obrad uznał za korzystne zachowanie w zakresie ochrony 
zdrowia  pewnych priorytetów (kardiochirurgia, kardiologia, onkologia). 

Członek Zarządu Marek Gos wyjaśnił, Ŝe część zadań inwestycyjnych ma 
wieloletnią przeszłość i stąd potrzeba kontynuacji finansowania. Z RPO 
finansowane są tylko zadania największe, zadania priorytetowe, dlatego nie ma 
informacji o finansowaniu inwestycji realizowanych przez samorządy lokalne 
(tryb konkursowy). 

Przewodniczący obrad podsumował, Ŝe słuszne są: kumulacja środków na 
partycypację w zadaniach współfinansowanych z funduszy unijnych, kierunek 
wykorzystania środków unijnych na priorytetowe zadania w ochronie zdrowia, 
bieŜące zapewnienie zadań jednostek wojewódzkich.   

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt budŜetu Województwa 
na 2007 rok, a swoje stanowisko wyraziła w opinii nr 2/07 stanowiącej zał. nr 5 
do protokołu.  

Ad 3. 
Dyrektor Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej Barbara Jakacka-
Green dokonała wprowadzenia do projektu uchwały Sejmiku w sprawie 
określenia zadań samorządu województwa, które mogą być dofinansowane w 
2007 r. ze środków PFRON, stanowiącego załącznik do protokołu V sesji 
Sejmiku. 
Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w 
sprawie określenia zadań samorządu województwa, które mogą być 
dofinansowane w 2007 r. ze środków PFRON, a swoje stanowisko wyraziła w 
opinii nr 3/07 stanowiącej –zał. nr 6 do protokołu. 

Ad 4. 
Dyrektor Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej Barbara Jakacka-
Green dokonała wprowadzenia do Sprawozdania Zarządu Województwa z 
realizacji działań podjętych w ramach Wojewódzkiego Programu 
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Przeciwdziałania Narkomanii w 2006 roku, stanowiącego załącznik do  
protokołu V sesji Sejmiku. 

W  d y s k u s j i  : 

Radny Grigor Szaginian zwrócił uwagę, Ŝe 34 osoby przeszkolone w zakresie 
kontaktu z uzaleŜnionymi , to za mało w stosunku do rosnących potrzeb. 
Ponadto zgłosił, Ŝe punkt konsultacyjny ds. narkomanii w Kielcach nie ma 
zapewnionej ciągłości pracy z powodu nieuchwalonego budŜetu na 2007 rok i 
braku środków na jego utrzymanie, wyraził dezaprobatę dla czasowego 
zawieszenia w początku 2007r. działalności punktu konsultacyjnego, 
spowodowanego prawdopodobnie brakiem środków finansujących tę 
działalność z tegorocznego budŜetu województwa.  ZwaŜywszy rangę społeczną 
prowadzonej przez punkt konsultacyjny działalności zgłosił potrzebę 
skontrolowania zgłoszonego zdarzenia i zabezpieczenie ciągłości 
funkcjonowania placówki.  

Dyrektor Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej Barbara Jakacka-
Green potwierdziła, Ŝe punkt konsultacyjny zawiesił pracę z powodu 
nieuchwalenia budŜetu na 2007 r.  

Komisja jednogłośnie przyjęła Sprawozdanie Zarządu Województwa z realizacji 
działań podjętych w ramach Wojewódzkiego Programu Przeciwdziałania 
Narkomanii w 2006 roku, a swoje stanowisko wyraziła w opinii nr 4/07 
stanowiącej zał. nr 7 do protokołu.   

Ad 5. 
Dyrektor Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej Barbara Jakacka-
Green dokonała wprowadzenia do informacji o przebiegu i wynikach negocjacji 
na świadczenia zdrowotne, przeprowadzanych z Świętokrzyskim Oddziałem 
Wojewódzkim Narodowego Funduszu Zdrowia przez wojewódzkie 
samorządowe zakłady opieki zdrowotnej na 2007 r., stanowiącej zał. nr 8 do 
protokołu.  

Przewodniczący obrad podzielił się swoimi obserwacjami w omawianym 
zakresie i stwierdził, Ŝe w efekcie rozmów i negocjacji sprawa kontraktów 
medycznych znalazła pozytywne rozwiązanie. Nadal sytuacja w województwie 
przedstawia się o wiele lepiej niŜ w jednostkach powiatowych.  

Członek Zarządu Radny Marek Gos stwierdził, Ŝe wraz z bieŜącym 
kontraktowaniem usług i procedur  potrzebna jest restrukturyzacja jednostek. 
Ponadto rozpoczyna się walka o ministerialną sieć szpitali, której sposób 
tworzenia coraz bardziej niepokoi. Bowiem przy marginalizacji szpitali 
powiatowych i niektórych regionalnych promowane są niektóre ministerialne, 
generujące największe koszty. 
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Radny Sławomir Marczewski zapoznał z sytuacją w zakresie kontraktów 
medycznych na podstawową opiekę zdrowotną. 

Radna Alfreda Zawierucha-Rubak nawiązała do przedmówcy sygnalizując  
zjawisko braku chętnych lekarzy do podjęcia pracy w środowiskach wiejskich.  

Komisja jednogłośnie przyjęła Informację Zarządu Województwa o przebiegu i 
wynikach negocjacji na świadczenia zdrowotne, przeprowadzanych z 
Świętokrzyskim Oddziałem Wojewódzkim Narodowego Funduszu Zdrowia 
przez wojewódzkie samorządowe zakłady opieki zdrowotnej na 2007 r., a swoje 
stanowisko zawarła w opinii nr 5/07 stanowiącej zał. nr 9 do protokołu.  

Ad 6. 
Dyrektor Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej Barbara Jakacka-
Green dokonała wprowadzenia do  sprawozdania z realizacji programów 
zdrowotnych na terenie Województwa Świętokrzyskiego za IV kwartał 2006r., 
stanowiącego zał. nr 10 do protokołu.  

Komisja jednogłośnie i bez uwag przyjęła sprawozdanie z realizacji programów 
zdrowotnych na terenie Województwa Świętokrzyskiego za IV kwartał 2006r., a 
swoje stanowisko zawarła w opinii nr 6/07 stanowiącej zał. nr 11. 

Ad 7. 
Dyrektor Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej Barbara Jakacka-
Green dokonała wprowadzenia do  sprawozdania z realizacji zadania przejętego 
od administracji rządowej związanego z prowadzeniem staŜu podyplomowego 
lekarzy medycyny, dentystów oraz pielęgniarek i połoŜnych za 2006 r., 
stanowiącego zał. nr 12. 

Komisja jednogłośnie Rozpatrzenie Sprawozdania z realizacji zadania 
przejętego od administracji rządowej związanego z prowadzeniem staŜu 
podyplomowego lekarzy medycyny, dentystów oraz pielęgniarek i połoŜnych za 
2006 r., a swoje stanowisko wyraziła w opinii nr 7/07 stanowiącej zał. nr 13 do 
protokołu.  

Ad 8. 
Radna Marzena Okła Drewnowicz zaproponowała, aby w przesłanym  planie 
pracy na I półrocze br. – do czasu decyzji o ustanowieniu komisji ds. polityki 
społecznej – zapisać w czerwcu punkty: „Zaawansowanie stopnia realizacji 
Poakcesyjnego Programu Wspierania Obszarów Wiejskich – przygotowanie 
gmin do aplikowania o środki z programu.” oraz „Koordynacja programu 
„Promocja gminnej świetlicy socjoterapeutycznej” w ramach realizacji zadań 
Rządowego Programu „Świetlica, Praca i StaŜ – socjoterapia w środowisku 
wiejskim” – przygotowanie gmin do udziału w konkursie.”  
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Komisja zaaprobowała ww. propozycję i przyjęła do realizacji rozszerzony plan 
pracy na I półrocze  2007 r. w brzmieniu stanowiącym zał. nr 14 do protokołu.  

Ad 9. 
Komisja, przy jednym głosie wstrzymującym się, wyznaczyła Pana Sławomira 
Marczewskiego  do prac w Zespołach Opiniujących oferty konkursowe na 
realizację zadań z zakresu ochrony i promocji zdrowia, pomocy społecznej, 
profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych i narkomanii  oraz 
wnioski w sprawach środków PFRON. Pismo w tej sprawie stanowi zał. nr 15 
do protokołu.  
 

Na tym posiedzenie zakończono 

Protokół sporządziła Barbara Loch 

 

 

      Przewodniczący obrad 

 

 

      Marek Bogusławski 


